
Hind 7 krooni

Esimesel advendi-
pühapäeval oli Elva 
kesklinnas palju rah-
vast ja mitmeid üri-
tusi.

Sirje Veldi

Lõppenuks kuulutati 
kunstikuu, järjekorras juba 
neljas, mil kõikvõimalikud 
saalid Elva linnas olid eel-
kõige täis kunstnike töid, 
kuid kõige selle keskel ja-
gus ruumi ka kirjandusele 
ja muusikale.

“Loodan, et kunsti-
kuu traditsioon kindlasti 
jääb ja kasvab veelgi,” üt-
les HKK Sinilind direktor 
Leelo Suidt. “Võibolla po-
legi vaja suuremat sisuti-
hedust, vaid rohkem väl-
jundit. Meil on Elvas pal-
ju kunstnikke ja muusikuid 
ning kindlasti tuleb tulevi-
kus juurde ka avastamata 
kohti ja saale, kus korral-

dada näitusi ja kontserte.”
Linnapea Reno Laidre-

le tuli üllatusena, et kuns-
tikuu toimub juba neljan-
dat korda ja et ka tema loo-
dab traditsiooni püsimist, 
mis pakub silmailu, põne-
vaid pildiallkirju ja võima-
lust end kunsti kaudu ri-
kastada.

Sinilinnu laval, mis tänu 
uuele valgustusele märk-
sa kenam välja nägi, esi-
nes Lea Kurvitsa naisrah-
vatantsurühm ja trio koos-
seisus Marko Hõrak, Taa-
vi Raidma ja Mari-Liis 
Tosmin. Uue trio pikem 
kontsert on toomapäeval, 
21. detsembril kell 18 
baptistikoguduse saalis.

Leelo Suidt tänas kuns-
tikuu läbiviimisele kaa-
sa aitamise eest nii kooli, 
muuseumi, lasteaedu kui 
kõiki esinejaid. Koos linna-
pea Reno Laidrega kinkisid 
nad partneritele roosiõie ja 

vastvalminud, päris oma 
linna kunstnike piltidega 
kunstikuu seinakalendrid.

Leelo Suidti sõnul sai 
eelmisel aastal välja hõi-
gatud kunstikalendri idee 
tänavu teoks ja seda jät-
katakse kindlasti ka tule-
vikus. Lisaks Elvas elava-
te kunstnike piltidele leiab 
kalendrist ka Eduard Kut-

sari maali, mis illustreerib 
augustikuud ja sai kalend-
risse tänu Tartumaa muu-
seumile. Kirjas on ka Elva 
linna tähtsamad sündmu-
sed 2009. aastal. Kalend-
ri kaanekujundus on Kayvo 
Kroonilt, trükitud Tõravere 
trükikojas ning neid saa-
vad soovijad osta Sinilin-
nust ja raamatupoest 60 

krooniga.
Kunstikuu lukus, kuu-

lutati Sinilinnu trepil väl-
ja jõulurahu ning süüdati 
küünlad Elva linna jõulu-
puul, mis tänavugi asub Si-
nilinnu parklas. Meeleolu 
aitas luua muusika, laul ja 
tants. Esinesid ansambel 
Tibupojad, Margoliina Unt 
ja Andres Sapar, RN Stuu-
dio ja lasteaed Murumuna.

Selleks ajaks, kui jõudis 
kohale jõulubuss, mis lap-
sed traditsioonilisele jõu-
lutuurile viis, oli linnas 
hämar ning samal päeval 
kesklinnas toimunud ad-
vendi- ja uuskasutuslaat 
oma tegevuse lõpetanud.

Jõulukuuks jäävad üles 
mitmed kunstikuu näitu-
sed, tulemas on traditsioo-
nilised jõulukontserdid, 
mille kohta leiab infot nii 
ajalehest kui Sinilinnu ko-
dulehelt sinilind.elva.ee 

NÄDAL
� 7. detsembril kell 14 
väljub Sinilinnu park-
last jõulubuss lastele

� Kuni 8.12 linnaraama-
tukogus Anni Irsi, Ma-
rina Tiidori ja Andres 
Rattasepa skulptuuri-
näitus “Väike rahvas”

� Kuni 12.12 Merike 
Ambre maalide näitus 
Sinilinnus

� Kuni 13.12 May ja 
Ursula Aavasalu keraa-
mika näitus Tartumaa 
muuseumis
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Beebikool on 
kümnene. 
Lk 3

Baptistikogudus 
kutsus kokku 
suured pered. Lk 5

Elva linn hoiab sotsiaal-
raha ülejääki mustadeks 
päevadeks. Lk 2

Tartu, Nõo 
ja Elva 
hakkavad koos 
korraldama 
bussiliiklust

Tuleva aasta esime-
sel poolel korraldavad 
Tartu, Nõo ja Elva oma-
valitsused liiklus- ja lii-
kumisuuringud, mis 
võimaldavad saada täp-
sema ülevaate tartlaste 
ja lähivaldade elanike 
sõiduvajadustest.

Tartu abilinnapea 
Margus Hansoni sõnul 
on uuringu eesmärk 
välja selgitada, kust ja 
millistel kellaaegadel 
peaksid bussid liikuma.

“Uuringute põhjal 
saab alustada liinivõrgu 
optimeerimist, samuti 
on need alusmaterjaliks 
Tartu linna ühistrans-
pordi arengukava välja-
töötamisel ja uue liini-
hanke ettevalmistami-
sel,” ütles Hanson.

Ühistranspordi aren-
damise üks eesmärk 
on ka parema ühendu-
se loomine linna ja lä-
hiümbrusse kerkinud 
uusasumite vahel.

Projekti kogumak-
sumus on 1,7 miljonit 
krooni, millest linnal 
tuleb tasuda 117 000 
ja teistel kaasatud oma-
valitsustel 10 000 - 25 
000 krooni. Projekti fi-
nantseeritakse ka välis-
abist. 

BNS

Leelo Suidt ja linnapea Reno Laidre tänavad Merike Ambret, kelle pilt Õhtune meri kaunistab kalendris märtsikuud. Fotod: Sirje Veldi

Novembri viimasel päe-
val kogunes üle paariküm-
ne inimese Elva matka-
keskusesse Käärdi rahva 
koosolekule, mille kutsus 
kokku MTÜ Käärdi Aren-
dusselts, kes on algata-
nud Käärdi alevi arengu-
kava koostamise. Koosole-
kut olid kuulama tulnud ka 
paar Elva linna kodanikku, 
Elva linnapea Reno Laidre 

ja Rõngu vallavanem Aivar 
Kuuskvere.

Käärdi Arendusselts tut-
vustas end ja oma seniseid 
tegemisi ning tegutsemi-
se eesmärke. Käärdi aren-
gukava koostamiseks on 
selts saanud raha Kohali-
ku omaalgatuse program-
mist ning Rõngu vallavalit-
suselt. Arengukava projek-
ti raames on saanud külas-

tusvalmis Käärdi kodule-
hekülg, kuhu koondatakse 
käärdilasi puudutav info, 
koostatud küsimustik ela-
nikele praeguse olukorra 
hindamiseks ja välja kuu-
lutatud Käärdi alevile oma 
logo leidmise konkurss.

Arengukava koostamis-
se on kaasatud ka Kodu-
kant Tartumaa, keda koos-
olekul esindasid juhatu-

se aseesimees Aime Vilu ja 
koordinaator Priit Laines-
te. Koos nendega püüdsid 
käärdilased unistada, mil-
liseid muutusi nad soovik-
sid näha Käärdis viie aasta 
pärast ning valisid kümne-
liikmelise aktiivgrupi, kes 
esindab arengukava koos-
tamisel erinevate huvi-
gruppide huve.

Arengukava koostamist 

koordineerib Käärdi Aren-
dusselts, vormistab Kodu-
kant Tartumaa.

Arengukava peab valmi-
ma 30. aprilliks 2009. Va-
litud aktiivgrupp koguneb 
esimesele töökoosolekule 
14. detsembril. Lähemalt 
www.kaardi.ee 
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Käärdi koostab arengukava

Tantsib Lea Kurvitsa naistantsurühm.
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Linnavolikogu vii-
masel istungil said 
elujõu korraga kolm 
sotsiaalvaldkonda 
puudutavat eelnõu.

Sirje Veldi

Mis siis sotsiaalval-
las nüüd muutus?

Kõige uuem asi on tugi-
isikuteenus. See on teenus 
peredele, kes vajaksid kõr-
valist abi ja toetust ja võib-
olla ka juhendamist. Tu-
giisik pole see, kes kellegi 
eest midagi ära teeb, vaid 
annab nõu ja suunab ning 
on pidevas koostöös lin-
navalitsusega, et info ka 
meieni jõuaks ja vajadusel 
saaksime ka muid kõrval-
meetmeid rakendada. Tu-
giisiku ülesanne on ka pe-
re ärakuulamine, mitte üt-
lemine, et just nii on õige 
nagu tema ütleb. See on 
selline vaikne taganttõu-
kamine. Oleme selle teenu-
se osutamisega juba alus-
tanud. Mõned inimesed on 
läbinud SA Dharma vasta-
va koolituse.

Milliste probleemi-
de puhul saab tugiisi-
ku teenust taotleda?

Saamatus või toimetu-
lekuraskused – situatsioo-
ne on erinevaid. Üks pe-
re on meil näiteks alkoho-
liprobleemiga. Praegu on 
tugiisik kahel perel. See on 
ka maksimum, rohkemaks 
lihtsalt ei ole üks tugiisik 
suuteline.

Kas riik rahastab se-
da teenust läbi omava-
litsuse?

Praegu on seda rahasta-
nud linnavalitsus ise. Siht-
asutus Dharma on vali-
nud Elva üheks pilootpro-
jekti kohaks, kuna Elva on 
üks seitsmest omavalitsu-
sest, kes on näidanud üles 
huvi sellise teenuse vastu. 
Dharma koolitab inimesi 
ja aitab leida finantse. Tu-
giisikute tasustamine pole 
linnavalitsuse kanda, va-
hendeid taotletakse muu-
dest kohtadest.

Kuidas tugiisikuks 
sobivad inimesed lei-
takse? Kellest võib 
saada tugiisik?

Kindlasti peab olema en-
dal valmisolek, sest see on 
vabatahtlik töö, mitte pal-
gatöö kaheksa tundi päe-
vas, vaid muu elu ja oma 
pere kõrvalt tehtav lisatöö. 
Tahe seda tööd teha on 
kindlasti esimene kritee-
rium. Peab arvestama sel-
lega, et enne tööle asumist 
tuleb minna koolitusele, 
kus saab tutvuda erineva-
te valdkondadega, millega 
tulevases töös kokku puu-
tutakse. Selle käigus sel-
gub, kas inimene on selleks 
tööks sobiv ja kas ta jätku-
valt tahab seda teha. Kind-
lasti on oluline ka tagasi-
side Dharmalt, et kui tub-
li see nende koolituse lä-
binud isik on, ehk vajab ta 
veel mõnd täiendavat koo-
litust.

Kui palju on tänasel 
päeval inimesi selle 
koolituse läbinud?

Koolituse on läbinud 
kuus inimest ja hetkel üks 
õpib kursustel. Nendest 
paistab juba moodustuvad 
ühtne meeskond, koostöös 
on asutud kirjutama pro-
jekti teenuse rahastami-
seks. Aitavad selles nii lin-
navalitsuse töötajad kui ka 
SA Dharma. Linnavalitsu-
se ametnikuna sooviksin 
väga, et tugiisiku teenuse 
osutamise võtaks oma tiiva 
alla Elva Perekeskus, see 
annaks ka perekeskusele 
ampluaad juurde. Läbirää-
kimised selles suunas meil 
liiguvad.

Eeldus heaks koos-
tööks on kindlasti ka 
tugiisiku ja pere oma-
vaheline sobivus?

Jah, kindlasti. Ja ka 
praegu on juba olemas väi-
ke valikuvõimalus.

Kui palju Elva suu-
ruses linnas võiks sel-
listele tugiisikutele 
tööd olla?

No mida vähem, seda 
parem muidugi. Meeldiv 
oleks, kui meie linnas ela-
vad pered oleksid problee-
mideta. Samas pole kee-
gi meist kaitstud erinevate 
olukordade eest, seega täp-
set numbrit ma ei oska en-
nustada. Probleem võib ol-
la ka hetkeline, kuid mak-
simaalselt kestab tugiisi-
ku teenus kuus kuud. Sel-
le ajaga peaks pere saama 
uuesti isetoimivaks.

Tugiisiku puhul on 
ka konfidentsiaalsuse 
nõue?

Jah, loomulikult pole 
see informatsioon selline, 
mis peaks levima üle lin-
na.

Kui nüüd mõni ini-
mene leiab, et ta võiks 
ka end koolitada tugi-
isikuks, siis kuhu ta 

peaks pöörduma?
Ta võiks oma soovist kõi-

gepealt meile teada anda, 
siis saame juba Dharmaga 
kontakteeruda.

Järgmine määrus 
puudutab riiklikult ra-
hastatavat lapsehoiu-
teenust ja raske või sü-
gava puudega lastele 
mõeldud raha ülejäägi 
kulutamist. Kuidas on 
üldse võimalik, et sel-
line raha üle jääb?

Raha eraldas riik ja keh-
testas korra, et seda võib 
kasutada ainult raske ja sü-
gava puudega lastele päe-
vahoiuteenuse rahastami-
seks, maksimaalselt sa-
da tundi lapse kohta aas-
tas. Raha eraldamise alu-
seks on puuetega laste arv. 
Sellel aastal oli meil kolm 
perekonda, kes seda tee-
nust soovisid. Et seda raha 
ülejääki saaks ka kasuta-
da raske ja sügava puude-
ga laste heaks, pidime sel-
le korra kehtestama, see on 
omavalitsustele kohustus-
lik. 

Milliseid lisateenu-
seid lubab vastu võe-
tud määrus osutada?

Kasvõi sedasama lapse-
hoiuteenust rohkem kui sa-
da tundi. Aga sel tingimu-
sel, et seda lisateenust saab 
kasutada ikka alles alates 
1. septembrist. Kaheksa 
kuud kasutatakse raha nii, 
nagu on määratud ja sep-
tembrist saab taotleda lisa, 
kui raha on üle.

Kui palju selleks ots-
tarbeks Elva linnal tä-
navu oli?

Ümmarguselt 140 000 
krooni, millest kolmele pe-
rele kasutati ära 17 000.

Nüüd on juba rohkem 
kulunud, sest saame vas-
tavalt kehtestatud korrale 
selle raha eest pakkuda ka 
tugikodu teenust. Seda ra-
ha vajavad eelkõige sügava 

puudega lapsed, kes käivad 
Maarja koolis. Oleme kinni 
maksnud nende internaa-
diarveid.

Kolmas määrus puu-
dutas sotsiaaltoetuste 
ja -teenuste osutami-
seks ja arendamiseks 
määratud vahendite 
kasutamist. Mis selles 
osas muutus?

Tegelikult meil seda kor-
da varem polnudki, kui-
gi vahendeid on ka varem 
üle jäänud, need on kantud 
lihtsalt üle uude aastas-
se. Need on riigi poolt tul-
nud sihtsuunitlusega sum-
mad, mida me ei saa kasu-
tada oma suva järgi. Nüüd 
on riik andnud võimalu-
se kasutada vaba raha oma 
sotsiaalteenuste arenda-
miseks. Kuigi kord on keh-
testatud, ei julge me haka-
ta seda väga rõõmsalt ka-
sutama, sest me ei tea, mi-
da toob Elva linnale ja ela-
nikele järgmine aasta. Ei 
tea kas ja kui palju inime-
si on oma töökohta kaota-
mas ja kui palju hakkab tu-
lema toimetulekutoetuste 
taotlusi.

Kas on teada, kui 
palju Elva linn järgmi-
sel aastal riigilt toime-
tulekutoetusteks raha 
saab?

See number pole just vä-
ga suur, 140 000 krooni. 
Aga ootaks ära, kuidas aas-
ta hakkab kulgema. Riigi-
poolne eraldus sõltub ka-
he eelmise aasta väljamak-
setest. Eelnevatel aastatel 
maksti toetusi vähe, sest 
töötust praktiliselt polnud, 
inimesed said ise hakka-
ma. Aasta viimane lõpp on 
veidi kurvem olnud, kuid 
Elvas siiski veel mitte väga 
hull. Meil ei ole veel mas-
siliselt toimetulekutoetus-
te taotlejaid, aga neid tuleb 
kindlasti juurde. Seetõttu 
püüamegi hoida alles tä-

navust rahaülejääki ja vaa-
data milleks seda järgmisel 
aastal kulutama hakata.

Kui suur tänavune 
jääk on?

Hetkel on jäägis 91 000 
krooni, kuid siit tuleb veel 
maha arvata detsembri lõ-
pus väljamakstav toimetu-
lekutoetuste summa.

Milleks siis seda ra-
ha veel on lubatud ka-
sutada?

Riik lubab suunata in-
vesteeringuteks või ka näi-
teks sotsiaaltöötajate tasu-
deks. Viimase meie välis-
tasime, mingit palgavärki 
me siia sisse ei kirjutanud. 
Püüame seda ikka kasuta-
da teenuse arendamiseks 
või ka näiteks mingite sot-
siaalprojektide kaasfinant-
seeringuks või toetusteks.

Jääk selgub alles 
aasta lõpuks?

Jah, see kord on mõel-
dud ikkagi raha ülejää-
gi kasutamiseks. Jääk jääb 
meile alles ja läheb üle 
järgmisse aastasse.

Kas on mingi kin-
del kuupäev, mis ajaks 
peavad kõik dokumen-
did ja taotlused olema 
linnavalitsuses?

Iga kuu 20. kuupäevaks. 
Kui on mingid erisused, siis 
läheb avaldus kõigepealt 
linnavalitsuse sotsiaalhoo-
lekandekomisjoni, mis sel 
kuul on 19. detsembril ja 
kui tavaliselt kantakse ra-
ha üle 25ndaks, siis nüüd 
saavad inimesed oma raha 
veel enne pühi kätte. Võlg-
nevust meie likvideerida ei 
aita.

Kas raha võib kanda 
otse ka näiteks mõne 
teenust pakkuva firma 
arvele?

Kui inimene seda soo-
vib, siis võib raha ka asu-
tuse arvele kanda. Seda on 
tehtud ka.

Linn hoiab sotsiaalraha 
raskemateks perioodideks

Kogupere telesaa-
tes Laulukarussell 2008 
alustas sel aastal 120 
laululast üle Eesti va-
nuses kolm kuni viis-
teist aastat. Igas saates 
hindas osalejaid erinev 
kolmeliikmeline žü-
rii, kes valis kaks tub-
limat lauljat poolfinaa-
li. Lisaks žürii valitud 
20 lauljale pääses kah-
te poolfinaalsaatesse ka 
neli televaatajate lem-
mikut.

1. detsembril toimu-
nud teises poolfinaalis 
esinesid 12-15aastased 
lauljad, kellest finaal-
kontserdile valiti kuus. 
Lõppkontserdil esineb 
ka Elva laulutüdruk Eli-
se Ustav.

Elva laulustuudio 
õpetaja Livia Kuuskve-
re ja laulude autori Pi-
ret Laikre juhendami-
sel lauluhäält timmi-
nud Elise Ustav alustas 
laulmisega 2-aastaselt 
ning on erinevatel lau-
lukonkurssidel tunnus-
tust pälvinud juba 54 
korral.

Laulukarusselli 2008 
võitja selgub finaalsaa-
tes 15. detsembril. 

EPP

Elise Ustav 
laulab finaalis

Valga mnt 5 detail-
planeeringu avaliku 
väljapaneku tulemusi 
tutvustav avalik arute-
lu toimus 24.11.2008. 
Avaliku arutelu käigus 
laekus 1 vastuväide. 
Vastuväite esitanud isi-
kud vastuväitest ei loo-
bunud ning kompromis-
si ei saavutatud, mistõt-
tu suunatakse planee-
ring koos planeeringu-
vaidluse materjalide-
ga maavanemale järele-
valve teostamiseks. 

ELV

TEADE

Elva linnavalitsuse sotsiaalnõunik Alo Rebane ütleb, et kuigi sotsiaalraha on jäägis üsna palju, on seda mõistlik 
hetkel säästa raskemateks perioodideks. Foto: Kersti Koosa
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MIS JUHTUS
Elvas

21.11 kl 15.50 juhtis 
Aleksander (1939) sõidu-
kit, aga kontrollijale esi-
tamiseks puudus kohus-
tuslik liikluskindlustuse 
poliis. Kl 21.43 ei olnud 
Rein (1954) sõidukis tur-
vavööga nõuetekohaselt 
kinnitatud.

29.11 kl 06.40 kuu-
las Teet (1965) korteris 
valjult muusikat ja teki-
tas lärmi, mis kostus tre-
pikotta ja naaberkorteri-
tesse, Teet rikkus avalik-
ku korda ja majaelanike 
rahu.

Konguta vallas
11.11 kl 14 sõimas 

Hillar (1965) Annikoru 
kaupluses naisterahvast.

Rõngu vallas
21.11 kl 14.30 liikus 

Aigar (1987) kahesuuna-
lisel asulavälisel teel pa-
remal teepoolel. 25.11 kl 

20.25 jäi sama rikkumise-
ga vahele Martin (1989).

Nõo vallas
22.11 kl 21.40 liiku-

sid pimeda ajal valgus-
tama teel ilma helkurita 
Katrin (1992) ja Tarmo 
(1985). Kl 22.20 ajal oli 
autoroolis Marko (1990), 
kuigi tal ei olnud vastava 
kategooria mootorsõiduki 
juhtimise õigust.

25.11 kl 16.30 rikkus 
Ott (1974) koerte ja kas-
side pidamise eeskirju. Ta 
hoidis oma koera lahtiselt 
ja koer ründas naisterah-
vast.

26.11 kl 19.45 lärmas 
bussijaamas purjus Ser-
gei (1985) ja segas teisi 
inimesi.

27.11 õhtupoolikul tu-
vastati vallas 10 liiklejat, 
kes liikusid pimeda ajal 
valgustamata teel ilma 
helkurita.

Kultuurikeskuses Si-
nilind tegutsev bee-
biring pidas lõppe-
nud nädalal kümnen-
dat sünnipäeva.

Milvi Kapaun

Aasta Tartu naisselt-
si juures pisipõnnide rin-
gi juhendanud Piret Laur-
Reilson otsustas sama te-
gevust jätkata ka Elvas.

“Kui kümme aastat ta-
gasi Elvasse kolisin, ei saa-
nudki ma kohe töökohta 
õpitud erialal muusikakoo-
lis,” meenutas Elleri-koolis 
muusikateooria eriala lõ-
petanud Laur-Reilson. “Ku-
na olin Tartus juba beebi-
ringi teinud, siis otsustasin 
sellega ka Elvas proovida. 
Rääkisin mõttest huvikooli 
tolleaegsele direktorile Kai 
Kuuspalule, kes ideest ko-
he kinni haaras ja asja käi-
ma pani.”

Esimesel aastal tuli bee-
bitundidesse viisteist noort 
ema beebidega vanuses viis 
kuud kuni poolteist aastat. 
Töö algas kahes rühmas.

“Keda teadsin, et on ti-
taga kodus, käisin kutsu-
mas,” rääkis Reilson. “Kui 
kedagi tänaval titavankri-
ga nägin, astusin juurde ja 
küsisin, kas on ehk soovi 

beebikooli tulla.”
Esimesed kaks aastat 

käis beebikool erakorte-
ris. Kui huvikool Pikalt tä-
navalt kinomajja kolis, sai 
sinna tegutsemisruumi ka 
beebiring.

Seltsis on lõbusam
Kümnendal sünnipäe-

val on beebikooli õpeta-
jal hoolealuseid neljas rüh-
mas kokku 35. Kõige pise-
mad on kahe kuni kuue-
kuused, suuremad lapsed 
saavad kaheseks. Muusika- 
ja mängutunnid toimuvad 
kultuurikeskuse peegelsaa-
lis vastavalt laste vanusele 
kahel päeval nädalas.

“Esimesel aastal ei saa-
nud lapsi vanuse järgi rüh-
madesse jagada, tuli erine-
va vanusega lastega koos 
tundi teha,” ütles õpetaja. 
“Praegu saab rühmatundi-
des lapsi rohkem arendada 
ealisi iseärasusi silmas pi-
dades.”

Beebikool on teadagi 
hea enesearendamise- ja 
suhtlemiskoht nii pisipõn-
nidele kui emadele.

Üheskoos edenevad har-
jutused lõbusamalt ja la-
henduse saavad kodus pea-
valu tekitanud probleemid-
ki.

“Siin antakse sõbralikku 

nõu,” seletas Reilson.
Kümne aasta jooksul on 

beebikoolis käinud ka nel-
jad kaksikud. Ligi kümme-
kond ema on siin juba n-ö 
teisel ringil.

“Kui üheksa aastat taga-
si Elvasse tulime, oli mul 
sündinud teine tütar ja ot-
sisin võimalust, kus beebi-
ringis tegutseda saaks. Oli 
tore juhus, et Piret oli siis 
just äsja selle ringi asuta-
nud. Väga tore õpetaja,” 
rääkis aasta ja kolme kuu 
vanuse Kristjani ema Merle 
Keps. “Siin on toredat selt-
sivaimu. Laps vaatab, mis 
teised teevad ja teeb järele. 
Läheb hoopis lõbusamalt 
kui kodus samasid harjutu-
si tehes.”

“Oluline on, et lapsed 
siin juba beebieas tutvust 
teevad ja suhtlevad. Lähe-
vad koos lasteaeda ja kooli-
gi, on sõbrad juba olemas,” 
märkis esmakordselt ne-
li aastat tagasi beebikoolis 
käinud Annabeli ema Trii-
nu Pertels.

Beebidele oma tuba
“Tunnen oma suureks-

kasvanud beebid ikka ära, 
nemad mind ka,” ütles Elva 
muusikakooli solfedžoõpe-
taja Laur-Reilson. “Need, 
kes esimestel aastatel olid 

beeebikoolis, on nüüd mi-
nu juurde ringiga taga-
si jõudnud muusikakooli. 
Südantsoojendav on neile 
tundi anda, nad on mulle 
nagu omad lapsed.”

Kuigi Sinilinnu peegel-
saalis on pisipõnnidel ja 
emmedel põrandale lao-
tatud vaipadel õdusalt to-
re olemine, loodab õpetaja 
beebikoolile päris omaette 
elamist-olemist saada.

“Sellest ajast, kui Jaani 
tänava üürikorteris alusta-
sime, on minul ja emadel 
head mälestused. Seal oli 
kodune, hubane ja omaet-
te,” rääkis Reilson. “Praegu 
on ruum läbikäidav, tun-
ni lõpul tuleb töövahendid 
jälle kokku korjata. Vajalik 
oleks omaette ruum, kus 
saaksin rakendada aastate-
ga kogunenud uusi ideid ja 
tegevusi, näiteks teha vee-
tunde ja kõndida kivira-
jal. Mõtteid on palju, oleks 
vaid koht, kus neid raken-
dada.”

Beebikooli sünnipäeva-
laual põlesid kümme küü-
nalt ja lustaka väljanäge-
misega Pipi-tordist said 
magusa ampsu kõige pise-
madki.

Beebikool sai kümneseks

11. detsembril män-
gib Elvas üks maailma 
tuntumaid basskitarris-
te, ameeriklane Michael 
Manring. Traditsioonili-
sele Jõulujazzile saabu-
nud muusik esineb Ees-
tis teistkordselt, seekord 
viie kontserdiga Eesti-
maa mitmes paigas.

Manring arendab ühe 
oma õpetaja, legendaar-
se bassigeeniuse Jaco 
Pastoriuse ideid, mis on 
basskitarri kui instru-
mendi seisukohalt epoh-
hiloovad. Bassiguru esit-
leb erakordsete tehnilis-
te võimete ja muusikalise 
mitmekülgsusega bass-

kitarri erilist võlu soolo-
instrumendina.

Michael Marning on 
osalenud sadade plaati-
de salvestustel ja and-
nud tuhandeid kontser-
te USA-s, Euroopas ja 
Aasias. Ta on kahe kuld-
plaadi omanik, pälvinud 
1994. aastal Bassist of 
the Year tiitli, pärjatud 
maineka Alumni auhin-
naga ning olnud Grammy 
ja Bammie nominent. El-
valased saavad bassivir-
tuoosi mängu nautida 
neljapäeval, 11. detsemb-
ril kell 18 Sinilinnu saa-
lis. 

EPP
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Ameerika bassisuurus mängib Elvas

Elva beebikooli õpetaja Piret Laur-Reilson (vasakult) on aastate jooksul läbi pidanud kolm beebinukku. Praegu 
aitab õpetajal beebitunde läbi viia nukk Minni, kellega soetavad sõprust seitsmekuused Tobias (koos emme Krista 
Remmetiga) ja Gregor Uin. Foto: Milvi Kapaun
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Enne kui tuleva aas-
ta riigieelarve lõpli-
kult vastu võetakse, 
tehakse viimane hä-
dakärbe, et tulud ja 
kulud paremini kok-
ku läheksid. Rõõmus-
tada pole suurt mil-
legi üle.

Andres Herkel, Riigikogu IRL 
fraktsiooni aseesimees

Ülisuure tõenäosusega 
tekib juba selle aasta eelar-
ves puudujääk, mida tuleb 
katta reservidega. Tuleva 
aasta prognoosid on järjest 
halvenenud ja vaatamata 
mitmele kärpele ei saa vä-
listada, et sellest on ikka-
gi vähe. 2010. aasta eelar-
ve ei saa kokku tulla ilma 
seadustega fikseeritud ku-
lusid läbi vaatamata. Tulu-
maksulangus, mis kehtiva 
seaduse järgi peaks 2010. 
aastal jätkuma, on kohatu 
utoopia.

Kaugemas vaates vajab 
Eesti majandus ja rahan-
dus tugevat ankrut, mis 
saab olla ainult üleminek 
eurole. Me peame arvesta-
ma, et lähiajal kaotab Eesti 
mitu olulist edumärki, mis 
on olnud meie konkurent-
sivõime tagatised alates 
üheksakümnendate aasta-
te algusest. Eeskätt kaota-
me oma positiivse imago 
kui tasakaalus eelarvepo-
liitikaga riik. Heade aega-
de ülekulutamine tõi kaasa 
suutmatuse kitsal ajal noid 
ülepaisunud kulusid kok-
ku tõmmata. Kahjuks tä-
hendab see ka teiste atrak-
tiivsuseelduste tuhmumist 
– pean silmas eeskätt pro-
portsionaalset tulumak-
su ning ettevõtte reinves-

teeritud kasumi maksuva-
bastust. Need põhimõtted 
peavad jääma, kuid edasi-
minekuks vajab Eesti lisa-
hoogu.

Üleminek eurole tähen-
dab kuulumist tugeva ma-
janduse klubisse. Esiteks 
on see oluline atraktiivsus-
eeldus võimalike investo-
rite jaoks. Midagi pole te-
ha, aga eriti praegusel kee-
rulisel ajal on umbusk väi-
kese riigi oma rahaühiku 
suhtes kerge tekkima. Tei-
seks teeb see paljud prot-
seduurid nii tavakodaniku 
kui ettevõtja jaoks soodsa-
maks ja mugavamaks, sest 
vähenevad tehingukulud ja 
hinnavõrdlus teiste euroala 
riikidega on ülilihtne. Kol-
mandaks tekib Eestil või-
malus vahetult osaleda Eu-
roopa rahapoliitika otsuste 
tegemisel. Senine kogemus 
näitab, et euroalasse mit-
tekuuluvate Euroopa Lii-

du liikmete mõju ühendu-
se majanduspoliitikale on 
oluliselt väiksem.

Siinkohal võib lisada 
veel hulga argumente na-
gu stabiilne majanduskesk-
kond, soodsamad laenuint-
ressid ja vahetuskursiris-
ki vähenemine. Valik eu-
ro ja Eesti krooni vahel ei 
saa olla kõhkluskoht ega 
kaunidusvoor, vaid see on 
väga pragmaatiline ja kõi-
gile vajalik otsus euro ka-
suks, mis eeldab sihikind-
lat tööd. Pikas vaates mää-
rab euroalast väljajäämine 
meid Euroopa Liidu mada-
lamasse liigasse. Euro see-
vastu veab ka suurte ras-
kuste puhul välja.

Kõiki neid argumen-
te kaaludes tekib õigusta-
tud küsimus, miks Eesti ei 
pingutanud piisavalt, et ju-
ba 2007. aastal täita eurole 
üleminekuks vajalikud kri-
teeriumid. Toona ei suut-
nud me täita nn inflatsioo-
nikriteeriumi. Tagantjäre-
le tark olles tuleb tunnis-
tada, et ega toonane Kesk-
erakonna ja Reformiera-
konna valitsus selle nimel 
eriti ka ei pingutanud. Siis 
oli peaministri seisukoht, 
et inflatsiooni allasurumi-
ne pidurdab majanduskas-
vu ja niisuguse meetme ra-
kendamine eurole ülemi-
nekuks oleks liialdus. Sar-
nased väited kõlasid kordu-
valt, kui Riigikogu liikmed 
eurole ülemineku kohta 
aru pärisid. Täna peame 
tunnistama, et palga- ja 
laenuralli õigeaegne ohjel-
damine aidanuks kaasa nii 
euro saavutamisele kui ka 
praeguse kriisi pehmenda-
misele.

Uus võimalus eurole üle 

minna tekib paari aasta 
pärast. Tõenäoliselt ei ole 
meil siis probleeme inflat-
sioonikriteeriumi täitmi-
sega. Probleemiks muutub 
vajadus hoida valitsussek-
tori puudujääk madalamal 
tasemel kui kolm protsen-
ti SKP-st. Majanduslangu-
se süvenedes on seda või-
matu saavutada, kui valit-
sus kohe uue aasta algul ei 
kavanda otsustavaid sam-
me. Esmalt tuleb määratle-
da, milliste seadusmuuda-
tustega eelarve struktuuri 
muuta. 2010. ja 2011. aas-
ta eelarved tulevad pinge-
lised, kuid puudujäägiga ei 
tohi riskida. See saab ole-
ma väga raske ülesanne, 
ent sellest sõltub meie ma-
janduse jätkusuutlikkus pi-
kemas vaates.

Eesti poliitikal on siia-
ni olnud kaks edukalt täi-
detud liitumiseesmärki – 
Euroopa Liit ja NATO. Hin-
nates praeguseks kujune-
nud välispoliitilisi riske, 
on selgelt näha, kui õige-
aegne oli 2004. aastal lii-
tumine mõlema organisat-
siooniga. Mõelgem näiteks 
sellele, kui raskeks on Ve-
nemaa teinud NATO-ga lii-
tumise Gruusia ja Ukrai-
na jaoks. Õnneks tõi mei-
le varem edu see, et üks-
ki valitsus ei võtnud suuri 
liitumiseesmärke kergelt – 
nii Euroopa Liidu kui NA-
TO nimel pingutasid kõik 
valitsused ja kõik Riigiko-
gu koosseisud.

Vahepealne lõtvus euro-
le ülemineku küsimuses oli 
suur möödalask. Selleks, et 
viga parandada, tuleb seda 
enam pingutada.
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02.12 otsustati
Lubada Elva Aian-

duse ja Mesinduse Seltsil 
korraldada 20. detsembril 
2008.a. “Sinilind” park-
las “Jõululaat” kella 8.00 
- 16.00.

Anda välja kasutus-
luba hoone aadressiga El-
va, Kirde 4a kasutami-
seks haiglavälise arstiabi 
ruumina; ehitusluba hoo-
ne aadressiga Elva, Viker-
kaare 1 rekonstrueerimi-
seks.

Mitte algatada Elva 
Linnavolikogu 17.11.2008 
otsusega nr 45 algata-
tud Lohu tn 6 ja kinnistu-
ga piirneva ala detailpla-
neeringu keskkonnamõju 
strateegilist hindamist.

Esitada eelnõud El-
va Linnavolikogule: 
J. Kärneri tn 34 kinnistu 
detailplaneeringu kehtes-
tamine ja Elva linna üld-
planeeringu muutmine; 
Elvas, Põllu tn 16 kinnis-
tu detailplaneeringu keh-
testamine ja Elva linna 
üldplaneeringu muutmi-
ne; Maakatastriseadusest 
ja maakatastriseaduse 
alusel välja antud õigus-
aktides sätestatud koha-
liku omavalitsuse päde-
vusse antud küsimuste la-
hendamise delegeerimine 
Elva Linnavalitsusele.

Salle Ritso
Linnasekretäri asendaja

LINNAVALITSUSE ISTUNG 

Vahepealne lõtvus 
eurole ülemineku 
küsimuses oli suur 
möödalask.

Kolmapäeva õhtul noor-
tekeskuses toimunud tant-
sutoas mängisid rahvamuu-
sikat noorsootöötaja Vero-
nika Laurson (vasakult), 
rahvamuusikaansambli ju-
hendaja Marju Varblane, 
Andres Sapar, külalisesi-
neja Kadri G. Laube ja Ah-
ti Sarapik. Rahvamuusika-
ringi pillimehed, kes para-
jasti lugusid ei mänginud, 

tantsisid koos kohalesaa-
bunud tantsuhuvilistega 
Marju Varblase ettenäita-
misel eelmise sajandivahe-
tuse seltskonnatantse.

Noortekeskuse tantsu-
toas saab rahvamuusika 
saatel lahedaid seltskonna-
tantse tantsida ka eeloleva 
kolmapäeva õhtul kella ka-
heksast alates. Külalisesi-
neja on lõõtsa- ja akordio-

nimängija Eha Niglas Jõge-
vamaalt. Tantsulusti ja rah-
vamuusikat nautima ooda-
takse kõiki noori ja noo-
remeelseid. Kui tantsimi-
sest aega üle jääb, saab vä-
sinud konte turgutada tee-
lauas. Lustlik rahvamuusi-
kaõhtu on huvilistele täitsa 
ilma rahata. 

EPP

EURO Uus võimalus üleminekuks tuleb paari aasta pärast

Elva Linnavalitsus ot-
sustas mitte algatada El-
vas Lohu tn 6 kinnistu ja 
kinnistutega piirneva lä-
hiala detailplaneeringu 
keskkonnamõju stratee-
gilist hindamist.

Elva Linnavalitsuse 
02.12.2008 korralduse-
ga nr 520 otsustati mit-
te algatada Elvas Lohu 
tn 6 kinnistu ja kinnistu-
tega piirneva lähiala de-
tailplaneeringu keskkon-
namõju strateegilist hin-
damist. Detailplaneerin-
gu koostamise eesmär-
giks on kaaluda võima-
lusi Lohu tn 6 maa siht-
otstarbe muutmiseks ela-
mumaast ärimaaks. Ma-
jutushoone rajamisega ei 
kaasne eeldatavalt olulist 
keskkonnamõju. Planee-
ritaval alal ja selle lähi-

ümbruses ei asu loodus- 
ja muinsuskaitsealuseid 
objekte. Mõju hindami-
se osas on seisukoha and-
nud Tartumaa Keskkon-
nateenistus.

Planeeringu koostami-
se korraldaja on Elva Lin-
navalitsus, Kesk tn 32 El-
va.

Planeeringu koosta-
ja on Tareke Projekt OÜ, 
Kastani tn 64a Tartu.

Planeeringu kehtesta-
ja on Elva Linnavolikogu, 
Kesk tn 32 Elva.

Keskkonnamõju stra-
teegilise hindamise mitte 
algatamise otsusega saab 
tutvuda tööpäevadel Elva 
Linnavalitsuse linnama-
jandusosakonnas Kesk tn 
32, Elva.

ELV

TEADE

Tantsutuba kutsub tantsima rahvamuusika saatel
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Elva haiglas 41 aas-
tat meditsiiniõe ame-
tit pidanud Aino Ka-
ru saab 8. detsemb-
ril 80.

Milvi Kapaun

Kus möödus teie lap-
sepõlv?

Olen sündinud Rannus 
Jaanuse talus. Rahvas kut-
sus seda ikka Jaaniski ta-
luks. Talul oli 45 hekta-
rit maad, põhiline oli sea-
kasvatus. Taluhooned, lau-
da ja kuivati ehitas minu 
isa kõik uuesti kui oli oma 
isalt talu endale saanud. 
Minu isa oli töötanud aas-
taid Petrogradis raudteel, 
läks noorena talust väl-
ja. Kui vanaisa suri, oli ta-
lu laokile jäänud ja kellest-
ki polnud talupidajat. Nii 
alustas minu isa 38 aasta-
selt talu taastamist.

Talutöödel tuli käsi 
külge lüüa juba lapse-
põlves?

Nagu tol ajal elu talus 
ikka käis, oldi talutööl rak-
kes juba lapsest peale. Ma 
ei ütleks, et raske oli, töö 
ülejõu ei käinud. Kas vii-
sid suvel heinalistele mi-
tu korda päevas süüa, jalg-
si või ratsa. Või tuli loore-
hal heina riisuda. Kevadel 
kui põldude rullimine oli, 
istusid seal rulli peal. Vas-
tumeelt ei olnud ükski ta-
lutöö. Noorema vennaga 
olime alati tegutsemas. Na-
gu ta koolist koju jõudis, 
nii oli kohe tööl platsis. Va-
nem vend muudkui luges 
raamatuid ja joonistas noid 
karikatuure. Meil vennaga 
juba ammu rõuk vilja üles 
pandud, kui tema kodust 
alles tulema sai.

Noorel neiul tuli ka 
näputööd teha?

Eks üks ketramine ja ku-
dumine käis ikka kogu aeg. 
Kõik majapidamises vaja-
minevad kangad tuli kan-
gastelgedel kududa, vil-
last lõnga kedrata. Ka vilja-
kotid õmmeldi omakootud 
kangast.

Varrastel kudusin omale 
ühekordsest lõngast lumi-
valge leerikleidi ja sõrm-
kindad. Kudusin neid ke-
vadtööde vahel kolm nä-
dalat.

Kuidas abikaasaga 
tutvusite?

Elasin Vilde tänavas 
üürikorteris, vaja oli küt-
tepuid hankida. Helista-
sin tuttavale, kes puude-
ga tegeles. Tema organi-
seeris mulle ka puude ko-
haleveoks auto. No auto-
juht aitas mul siis puud 
kuuri laduda, jäime jut-
tu ajama. Kutsus kinnogi. 
Olin kuulnud, et noorme-
hel miskit pruut pidi ole-
ma, aga mõtlesin, ega see 
mul tükki küljest ära võta. 
Oli selline lühike paksuke 
poiss. Panin madala kont-
saga kingad jalga, et rumal 
ka, kui lähed kinno ja mees 
on kõrval lühem. Septemb-
rikuu esimestel päeva-
del läks meil too asi õitse-
ma. Ütles, et registreerime 
ära. Mõtlesin, et olen juba 
28-aastane, mida ma ikka 
enam vahin. Teadsin, et on 

Elada võimetekohaselt
JUUBILAR Medõde Aino Karu

korralik mees – läks loosi.
Miks valisite medõe 

elukutse?
Minu sugulane Liidia Sa-

rapuu töötas haiglas õena 
ja laborandina. Käisin tihti 
tema töö juures ja mulle nii 
meeldis see, mis ta tegi. Te-
ma eeskujul astusin ka mi-
na medkooli. Tööle suunati 
Elvasse väikelastekodusse. 
Seal oli tore, kuid olin roh-
kem kasvataja rollis. Mul-
le meeldis haiglatöö roh-
kem – õpitud eriala ja et ik-
ka süstida saaks. Aasta pä-
rast saingi haiglasse tööle, 
algul olin valveõde, hiljem 
EKG õde. Töötasin koos sü-
damearstide Evi Maiste ja 
Endla Siirdega.

Olete elu jooksul mi-
tu riigikorda üle ela-
nud. Millised on meel-
dejäävamad sündmu-
sed?

Võimuvahetust on minu 
elus olnud viiel korral. Esi-
mene Eesti vabariigi aeg oli 
väga ilus. Talud, külavahe 
ja põllud hoolitsetud. Lau-
päev oli alati saunapäev 
ja küpsetati saia. Meeles 
on sooja saia ja saunaviha 
mõnus lõhn. Pühapäev oli 
kindlalt puhkepäev. Töö oli 
nii rehkendatud, et püha-
päevaks ei jäetud töid, mis 
elamist segaksid.

Kui olin neljandas klas-
sis, tuli kooli vene keel. 
Sain algkooli lõputunnis-
tuse kirjaga “otlitšnik”.

Saksa ajal käisid need 
ilusad sõdurpoisid talust-
tallu, vahetasid tekke või 
pesu söögikraami vastu. 
Kaubavahetusega saime 
selgeks ka hädapärase sak-
sa keele.

Kui jälle vene aeg tu-
li, siis hakkasid kotipoi-
sid käima. Nemad käisid 
kerjamas. Kui miskit lao-
kil, siis panid kohe pihta. 
Linnades olid nad kärmed 
näppajad. Olid sellised väi-
kesed poisikeseohtu räba-
lates, vanades sõduririideis 
tegelased. Mul isal oli vene 
keel suus, sai nende jutust 
aru. Said kõhutäie ja pandi 
söögimoona kaasa ka.

Mida arvate praegu-

sest Eesti Vabariigist?
See vahepealne viis-

kümmend aastat on inime-
sed veidi laisaks kasvata-
nud. Kohe, kui midagi pä-
he tuleb, peab saama. Mit-
te nii kuidas võimalus on ja 
teenistus lubab. Vanasti tu-
li ikka selle järgi arvesta-
da, ei tulnud pähegi kallist 
asja ostma minna, kui sel-
leks raha polnud. Nuruda 
veel kuskilt raha... Ega ei 
pea ju kõik too sodi olema 
kokku ostetud, mis naabril 
või sõbral on.

Vene ajal harjus riigi ta-
gant tõmbamine inimeste-
le sisse. Selles vaimus ela-
vad paljud nüüdki. Ja või-
mulolevad tegelased enam-
jaolt tollest ajast pärit ongi. 
Ega selle asja peale mõtle-
misega ei tasu ennast viha-
le ajama hakatagi.

Milline on teie sün-
nipäevalill?

Alpikann. On vähenõud-
lik ja õitseb kaua. Roos on 
ilus, aga liiga peen tavali-
sele vanainimesele.

Ma ei ole elus ka pal-
ju ehteid kandnud. Mulle 
ei meeldi, kui ehteid iga-
päevatöö juures valima-
tult kantakse ja sellega 
nende kaunidust lörtsitak-
se. Haiglas küüris koristaja 
põrandaid, rippuvad kuld-
kõrvarõngad kõrvas! Vare-
malt kanti kuldkõrvarõn-
gaid ikka pidulikul puhu, 
mitte nii, et koristan siib-
reid, endal kuldkõrvarõn-
gad klõbisemas.

Parimad aastad teie 
elus?

Pereelu algus. See oli 
uue elu algus uues majas. 
Midagi ei jäta soovida – uus 
maja, mees kaine ja korra-
lik. Sündis ka poeg. Nii ilu-
said hommikuid kui ma siis 
nägin, pole mul elus olnud! 
Hommikul oli poisil kella 
nelja-viie paiku söömine. 
Siis pesin mähkmed ja vii-
sin õue kuivama.

Ilus suvehommik, vara-
hommikune päike, ümber-
kaudu on kõik imeliselt ra-
hulik. Ei ole tööleminekut, 
ei ole väsimust, hing puh-
kab.
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� Eestis oli esimest 
korda kodanikupäev. 
Elva gümnaasiumis 
korraldati sel päeval 
kohtumine vilistlasest 
regionaalministri Peep 
Aruga.

� Tänavuse jõulukuuse 
kinkis linnale ettevõtja 
August Vester, linnava-
litsus tasus puu üles-
panemise ja ehtimisega 
seotud kulud.

� Rootslased 
Kopparbergist kohtusid 
Tallinnas Elva linnapea 
Kalle Jürgensoni, sot-
siaalnõunik Alo Rebase 
ja lastearst Ülle-Reet 
Raadiga. Rootslaste 
sõidusihiks oli abi 
toomine Elva haigla 
lasteosakonnale. Toodi 
riideid, mähkmeid, 
hambaharju ja -pasta-
sid, suurtest esemetest 
külmkapp, mikrolaine-
ahi ja tolmuimeja.

� 17 linnavolinikust 
oli Sinilindu rahvaga 
kohtuma tulnud kahek-
sa: volikogu esinaine 
Marianne Menning, 
sotsiaal-tervishoiuko-
misjoni esinaine Helle 
Kõll, õigusaktide redi-
geerimise komisjoni 
esinaine Ülle Hansen, 
revisjonikomisjoni liige 
Rein Kolk, haridusko-
misjoni esinaine Ülle-
Reet Raadi, volikogu 
aseesimees Herold 
Saare, revisjoniko-
misjoni esimees Jaan 
Rätsep, Teet Korsten 
kultuuri- ja spordiko-
misjonist.

� Ehapoes avati mööb-
liosakond, Kirde 1 
majas kauplus Mööbel.

� Abeli Ärikeskuse 
kauplustes maksis mar-
gariin Keiju Light 9.90.

Aino Karu jäi pensionile, kui sündis neljas pojatütar. 
“Mõtlesin, et minia on kolme väikese lapsega ja kas 
mul töölkäimine ka pensionieas nii tähtis on, et ei saa 
enam pidama,” ütleb neljakordne vanaema. Foto: Milvi 
Kapaun

Baptistikogudus 
kutsus jõulu eel 
taas kokku suured 
ja vähekindlustatud 
pered.

Mare Nõmmik

Ürituse eestvedaja Eda 
Koppeli sõnul oli möödu-
nud laupäeval korralda-
tud jõulueelne perepäev 
arvult juba kaheksas. Tä-
navu tõi üritus kokku 25 
peret, neist lasterikkaim 
oli Alar Eeki 11-lapseline 
pere Tõraverest.

“Korraldame neid päe-
vi, sest teame, et meie 
ümber on palju nega-
tiivset, inimestel on pal-
ju muresid ja probleeme. 
Kuidas toime tulla siis 
kui peres on palju lapsi,” 
rääkis Koppel. “Tahame 
keset seda keerulist aega 
peredele kuidagi kasuli-
kud olla.”

Üritus pakkus lastele 
ühtlasi võimalust veeta 
isa-emaga koos üks tore 
päev. Seni, kui lapseva-
nemad kuulasid kasulik-
ke nõuandeid, mängisid 
lapsed omi mänge. TÜ 
Shalom kunstniku Meri-
ke Oldi käe all sai iga laps 
valmistada ise ilusa jõu-
lusussi, et päkapikkudel 
oleks, kuhu salaja kingi-
tusi poetada.

Ürituse külaliseks oli 
suurpere Rakverest. Je-
ruusalemma Rahvusva-
helise Kristliku Suursaat-

konna Eesti osakonna ju-
hatuse liikme Heiki Põld-
aru kuuelapseline pere 
tõi üritusele nii muusika-
list kui sõnalist külakosti. 
Tema abikaasa, Imavere 
põhikooli ajaloo- ja kuns-
tiõpetaja Amino arutles 
isade ja emadega pike-
malt selle üle, kas usklik 
olemine on inimesele ka-
sulik.

Reio Koppel ja tema tü-
tar Gloria pakkusid krist-
liku sisuga muusikalist 
meelelahutust. Üritust 
sponsoreerisid koguduse 
liikmed ja Rootsi sõprus-
kogudus. Tänu neile ja 
tublide perenaiste nobe-
datele näppudele valmis-
tati hiigelkogus kartuli-
salatit ning veel muud-
ki suupärast, mis maitses 
ühises lõunalauas nii las-
tele kui isadele-emadele 
ülihästi.

Suure aplausi ja pe-
rede tänu teenisid kõik 
perepäeva korraldami-
sel abiks olnud inimesed 
eesotsas Laivi Perandiga, 
kelle käe all valmis väga 
populaarseks osutunud 
salat ja ka kõik teised toi-
dud.

Koguduse pastori Pee-
ter Tamme sõnul peitus 
kõige suurem tunnustus 
ja tänu päeva korralda-
jate jaoks siiski laste sil-
mades.

Üritus lõppes lõbusa 
viktoriiniga.

Heategevuslik perepäev 
baptistikoguduses

Päeva korraldajad Siiri Puhalainen ja Laivi Perandi 
said Kai Sillandi käest tänutäheks šokolaadimedali. 
Foto: Mare Nõmmik

Nii nagu viimastel aas-
tatel Elvas enne jõule ta-
vaks, maksab linnava-
litsus ka tänavu kahel 
päeval kinni linnarah-
va saunaskäigu. Mehed 

on oodatud end Elva lin-
na saunas tasuta puhtaks 
pesema 19. detsembril, 
naised 20. detsembril. 

EPP

Tasuta sauna!
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30. novembril toimus 
Nõo Spordihoones juba 
kolmandat nädalavahetust 
järjest FC Elva Saalitur-
niir 2008. 1999.a sündinud 
noormeeste turniirist võt-
tis osa viis võistkonda Ees-
tist, neli Lätist ja üks Lee-
dust.

Tasavägistest mängu-
dest väljus võitjana finaa-
lis edukamalt tegutsenud 
JK Merkuur-Juunior võist-
kond, alistades finaalis JK 
Alko Kohtla-Järve skoo-
riga 4:1! Turniiri pari-
maks mängijaks valiti Pa-
vel Kljutsankin (JK Alko) 

ja turniiri parimaks vära-
vavahiks Keorg Koros (JK 
Merkuur-Juunior). FC El-
va 1999.a sündinud noor-
meeste võistkond lõpetas 
turniiri kuuenda kohaga.

Samal ajal toimusid ka 
SK10 Premium Cup turnii-
rid Lähte Spordihallis: 29. 
novembril mängisid 1999.
a sündinud noormehed ja 
30. novembril 1994.a sün-
dinud noormehed. Vane-
matest poistest võidutses 
Tallinna FC Levadia II ja 
noorematest Martin Reimi 
Jalgpallikool.

Marek Naaris

Laskesuusatajad ava-
sid hooaja Rootsis. 
Idres võisteldi IBU 
karikasarja etapil ja 
Östersundis sõideti 
maailmakarikasarja 
esimene etapp.

Milvi Kapaun

Eelmisel nädalavahetu-
sel võistlesid laskesuusata-
jad rahvusvahelise suusa-
liidu (IBU) karikasarja eta-
pil Rootsis Idres, kus sõide-
ti sprindidistantsidel.

Esimesel päeval 7,5 km 
pikkusel võistlusmaal ka-
hes tiirus kaks möödalas-
ku teinud Eveli Saue lõpe-
tas 12. kohaga. Kaotus esi-
koha võitnud Eva Tofalvile 
(Rumeenia) oli 1.38,4. 
Kadri Lehtla ei tabanud 
lamadestiirus ühtki märki, 

püstitiiru läbis puhtalt, tu-
lemuseks 52. koht. Lõpetas 
82 naist.

Meeste 10 km sõidu 
võitis šveitslane Simon 
Hallenbarter. Eestlastest 
tegi parima sõidu Kau-
ri Kõiv, kes eksis püstitii-
rus ühel korral ja oli 119 
lõpetaja hulgas 20. Indrek 
Tobreluts tegi teises tiirus 
neli möödalasku ja lõpetas 
37. kohaga. Martten Kald-
vee oli 48. (0+2). Priit Viks 
läbis esimese tiiru nulli-
ga, kuid hästi alanud sõi-
du katkestas kukkumine ja 
suusakaotus.

Teisel võistluspäeval oli 
osavõtjatel võimalus oma 
eelmise päeva ebaõnnestu-
misi siluda ja paremat tu-
lemust näidata. Esimesel 
päeval suhteliselt korrali-
ku sõidu teinud Eveli Saue 

teisel päeval ei startinud. 
Kadri Lehtla parandas eel-
mise päeva vead, tegi tii-
rudes vaid ühe möödala-
su ja sai 68 võistleja hulgas 
13. koha. Võitjale sakslan-
na Juliane Döllile kaotas ta 
2.16,9.

Priit Viks oli kahe möö-
dalasuga tiirudes 94 võist-
leja hulgas 21. Kaotus sõidu 
võitnud sakslasele Carsten 
Pumpile oli 2.7,7. Martten 
Kaldveel jäi esimeses tii-
rus üles üks ja teises kaks 
märki ning sai 44. koha. 
Siim Ala eksis kaks korda 
püstitiirus, tulemuseks 74. 
koht.

Kolmapäeval alustati 
Östersundis

Maailmakarikavõistlus-
te esimesel etapil oli mees-
te 20 km distantsil parim 

eestlane 36. kohaga lõpe-
tanud Roland Lessing. Lu-
mesajus toimunud võistlus-
tel tegi Lessing neljas tiirus 
kokku kaks möödalasku 
ja kaotas võitjale Michael 
Greisile 5.01,4. Tulemuse-
ga teenis elvalane maail-
makarikavõistluste arves-
tuses esimesed viis punkti.

Indrek Tobreluts eksis 
tiirudes kokku viiel korral 
ja lõpetas 78. kohal, kao-
tus esikohale oli 7.52. Ko-
ha võrra tahapoole jäi Priit 
Viks, kes tegi neli mööda-
lasku ja lõpetas võitjast 
7.54,4 hiljem. Kauri Kõiv 
eksis tiirudes kolmel korral 
ning lõpetas 85. kohaga, 
kaotus võitjale oli 8.21,2.

Nõo endises spordihal-
lis pakub MTÜ ProVolle 
rannavõrkpalluritel oma 
alaga tõsisemalt tegele-
da ka teistel aastaaegadel 
peale suve.

Lõuna-Eestis puudus 
võimalus talvel liiva peal 
trenni teha ja võistlu-
si korraldada. Rannavol-
le ja rannajalgpall kogu-
vad üha enam populaar-
sust. Eestis on noored 
maailmameistrid (Kollo, 
Venno) ja olümpiamehed 
(Kais, Vesik). Hea füüsili-
ne koormus tugevdab ja-
lalihaseid ja ei lõhu nii 
palju tervist, kui saalis 
kõval põrandal samade 
alade tegemine.

Rannahalli pidulik 
avamine on 29. detsemb-

ril ja siis on plaanis kor-
raldada näidismäng maa-
ilmameistrite ja olümpia-
meeste vahel.

Kuni 14. detsembrini 
on Rannahalli kasutami-
ne kõigile tasuta.

Eelnevalt tuleb siiski 
registreeruda kodulehel 
www.tartuvolle.pri.ee.

Uuest aastast käivi-
tub vähemalt neli kuni 
kuue-etapilist võistlus-
sarja mees-, nais- ja sega-
paaridele ning firmade-
le. Võistlused toimuvad 
üle nädala esmaspäeva ja 
kolmapäeva õhtuti. Jälgi-
ge infot veebilehel.

Rannahall on avatud 
iga päev 9-21. 
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Nõos saab ka talvel rannavollet 
mängida

30. novembril Valga 
spordihallis toimunud 
meeste rahvusvaheli-
sel saalijalgpalliturniiril 
Warrior Cup 2008 saavu-
tasid FC Elva pallurid hea 
distsiplineeritud mängu-
ga kaheteistkümne võist-
konna hulgas tubli kol-
manda koha.

Võistkondi oli kohale 
tulnud Eestist, Lätist ja 
Venemaalt. Mäng män-
gult läks elvalaste koos-
töö ja omavaheline klapp 
ainult paremaks. Kind-
laid sooritusi näidates 
võideldi välja koht poolfi-
naalis. Poolfinaalmängus 
tuli aga alla vanduda vä-
ga tugevate saali- ja ran-
najalgpallikogemustega 
Pärnu mängijatele, kelle 
hulgas tegi kaasa ka Ees-
ti koondise põhikaitsja 
Taavi Rähn. FC Elva asus 
poolfinaali juhtima ja oli 
võimalus teha skooriks 
ka 2:0, kuid vastaste vä-
ravavaht tegi otsustava ja 
väga hea tõrje. Järgmisel 
rünnakul viigistas tehni-
line vastane mänguseisu 
1:1 ja paari minuti pärast 
läks Pärnu jalgpalliklu-
bi juhtima 1:2. Elvalaste 
kaitsja ja väravavahi suu-

tis mängu lõpus ära lolli-
tada Taavi Rähn. 3.-4. ko-
ha mängus võitis FC Elva 
Valga FC Warriori penal-
titega. Penaltiseerias tegi 
imetõrje terve päeva hästi 
tegutsenud Elva jalgpal-
liklubi väravavaht Kauri 
Käos. Penaltiseerias eksis 
FC Elva ühel ja Warrior 
kahel korral. Tekkis tun-
ne, nagu mängiks võist-
kond koos juba kümme 
aastat. Varumeeste pink 
elas klubikaaslastele tu-
gevalt kaasa ja meeskon-
da toetati kui läks häs-
ti või kehvasti. Väravate 
tähistamisel ei hoitud ka 
emotsioone tagasi – heas 
mõttes!

FC Elva koosseisus 
mängisid Kauri Käos, 
Sass Suiste, Karl Bussov, 
Kaarel Tani, Martin 
Raid, Tarmo Kerro, Taavi 
Havre, Heido Västrik, Ats 
Joandi, Taavi Aasmäe, 
Jaanus Jõulu.

Turniiril mängitud 
seitsmes kohtumises lõid 
Elva meeskonnale vära-
vapunkte Tarmo Kerro 
(4), Karl Bussov (3), Mar-
tin Raid (3) ja Kaarel 
Tani (1).

Marek Naaris

Elva jalgpallurid tulid kolmandaks

Laskesuusatamise 
hooaeg on alanud

Eesti Koolispordilii-
du finaalvõistlused rah-
vastepallis 4.-5. klasside-
le mängiti 28. novembril 
Viljandis. Kaheksa fina-
listi hulka pääsenud Elva 
gümnaasiumi võistkond 
lõpetas turniiri 4. koha-
ga. Kolmanda koha võit-
jale Leie Põhikoolile kao-
tati napilt ühe punktiga. 
Parim rahvastepallivõist-
kond oli turniiri mitme-
kordne võitja Kääpa põ-
hikool. Teise koha saavu-
tas Kohtla-Järve Vahtra 
Põhikooli võistkond. Elva 

gümnaasiumi võistkonna 
parima mängija medali 
sai Martin Aidla.

Tüdrukute võistkon-
dadest võitis esikoha 
Nõo Põhikool. Õpetaja 
Ann Mardla juhendami-
sel mängisid Kristin Kuu-
ba, Helina Rüütel, Kadre 
Lahtmets, Kristel Loorits, 
Kristiina Kalju, Sirje Lind, 
Sille Birnbaum, Lotta-
Kaari Kaikonen, Maar-
ja Abel ja Helliki Kasvan-
dik. 
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Selgusid parimad rahvastepallis

Saaliturniiri  
tulemused

Maailmakarikavõistluste esimesel etapil punktikohale sõitnud Roland Lessingul on sel hooajal sihikul stabiilse-
mad sõidud kõrgematele kohtadele. Foto: arhiiv
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Respom Auto vajab kiiresti auto-
pesulasse autopesijat (soovita-
valt naine). 5650 3833

Keskealine mees otsib seoses 
elukoha vahetusega tööd (elekt-
roonika, puidutöö, ehitus). Tel. 
5595 8031

KTR.Metsatööd OÜ pakub tööd 
saemeestele, varustus firma 
poolt. 5564 4298

Võtan hoida lapsi. 5698 9686

Müüa 1-toal. korter Puhjas. Tel. 
529 1558

Müüa 2-toal. korter Rõngus. 
5396 0067

Müüa 4-toaline renov. korter 
Rõngus. Uus köögimööbel koos 
tehnikaga, vannitoas pesumasin 
jne. Hind 650 000.-. 529 1558

Müüa maja Elva lähedal. 5190 
5851

Eramajas anda üürile mug. 
tuba. Tel. 5370 3413

Kingi koerale jõuluks kodu ja 
hooliv pere! Ära anda kaks kahe 
kuu vanust segaverelist kutsikat 
(hundikoera ja kolli segu). Tel. 
529 5522

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müügil suusad, saapad, side-
med, uisud. 504 5909; 5661 
9247, Valga mnt 1A

Müüa küttepuud (toores). 513 
2927

Müüa kuiv ja toores küttepuu 
kohaletoomisega. 525 1588

Müüa mustad lühikarvalised tak-
sikoera kutsikad. 529 4229

SA Uderna Hooldekodu müüb 
avalikul suulisel enampakkumi-
sel traktori T25 koos haake-
riistadega (1995) alghinnga 30 
000 krooni. Osavõtumaks 300 
krooni maksta sularahas koha-
peal. Osavõtumaksu ei tagasta-
ta. Enampakkumine toimub 18. 
detsembril 2008 kell 10.00 SA 
Uderna Hooldekodu saalis.

Plaatimis- ja santehnilised tööd, 
saunade ehitus. 5399 1106

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Võimalik rentida Bronto 18 korv-
tõstukit, tõstekõrgus 18.20. Tel. 
552 0680

Vean ära vana kodutehnika. 513 
2927

Veoteenus konteinerkalluriga 6 
tonni. 5354 2335

Elamute elektritööd, projekteeri-
mine, ehitusvoolukilpide paigal-
dus. El. kilpide renoveerimine. 
515 7016

Veoteenus sõiduautoga. 5800 
2634

Hüppetorni juurest (muusika-
kooli maja lähedalt) leitud Nokia 
mobiiltelefon. Tel. 5656 6155

PANDITA KIIRLAENUD kuni 
7000 kr, suurem laen sõi-
duki tagatisel (sõiduk jääb 
Teile) või kinnisvara tagati-
sel. Lõunalaenud OÜ, www.
lounalaenud.ee, 5680 8199

Mälestame põlist 
külaelanikku

VIRVE PRÜÜSI

Südamlik kaastunne 
lähedastele.

Pööritsa küla elanikud

Eelmise nädala laupäe-
val linnaraamatukogus toi-
munud luuleõhtul esitasid 
oma luulet Pärnu luuleklu-
bi Luuletaeva latern (pil-
dil) liikmed. Kava kandis 
nime Ilmaring ja luuletusi, 
mis ette loeti, oli kokku üle 
poolesaja.

Pärnu luuletajad tõi El-
vasse Imre Vallikivi, kes ka 
ise paar oma luuletust ette 
kandis.

Kui millegi üle sel luu-
leõhtul kurta, siis publiku 
vähesuse üle. 
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Linnaraamatu kogus loeti luuletusi

Foto: Imbi Härson
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